



# YASIR NAQVI

Member of Parliament  
Ottawa Centre

Progressive. Experienced. Determined.

### READ ABOUT:

- ⇒ Creating summer jobs for youth across Canada
- ⇒ Budget 2023: A made-in-Canada plan and how it's going to help you
- ⇒ Delivering the Climate Action Incentive Rebate
- ⇒ Update on immigration response to crises in Ukraine, Türkiye and Syria
- ⇒ A look ahead to all the exciting things happening in Ottawa this summer!

✉ Yasir.Naqvi@parl.gc.ca

📷 📺 YasirNaqviCDN

🐦 @Yasir\_Naqvi

Spring 2023

Dear Neighbours,

With spring in full bloom, and summer just around the corner, I'd like to take this opportunity to highlight some active ways our community and visitors to the Nation's Capital, can get out to enjoy this beautiful season!

This summer, Ottawa will see the grand opening of the new Chief William Commanda Pedestrian Bridge, made possible by an \$8.6 million investment by the Government of Canada, that will connect cyclists and pedestrians across the Ottawa River.

We will also see the return of NCC Weekend Bike Days, encouraging residents to use our parkways without their cars.

These initiatives build on Ottawa's growing active transportation network, which includes new paths across LeBreton Flats, the iconic Flora Footbridge, hundreds of kilometers of bike paths, and quite possibly in the near future: a fully pedestrianized Wellington Street.

In Ottawa Centre and across our beautiful city, residents and tourists alike can walk, run, bike, or roll.

Sincerely,

Yasir Naqvi, MP



*It was exciting to welcome BGC Ottawa's young members to Parliament Hill.*

## Creating Summer Jobs For Youth Ages 15-30 Across Canada



Our government has created 332 summer jobs Ottawa Centre this year! Thanks to the Canada Summer Jobs program, young people ages 15-30 will gain meaningful employment and an opportunity to develop their skills.

I am so pleased that local organizations like the Door Youth Centre, The Gladstone Theatre, Ottawa Markets, and many more will be able to benefit from this program!

Apply today at  
[jobbank.gc.ca/youth](http://jobbank.gc.ca/youth)





# Budget 2023: A Made-In-Canada Plan

## HELPING FAMILIES WITH A NEW GROCERY REBATE

- Helping 11 million Canadians who need it most to put healthy meals on the table.
- Providing up to an additional \$467 for an eligible family of four and up to \$234 for a single person without children.
- Making up for high prices at the checkout without fuelling inflation.



*Announced federal funding for Canadian Red Cross mental health programs.*

## EXPANDING CANADIAN DENTAL BENEFIT PLAN

- Rolling out at the end of 2023 and benefitting up to 9 million families. Already, 800 children in Ottawa Centre are benefitting.
- Providing dental coverage for uninsured Canadians with annual family income of less than \$90,000.
- For more information visit [Canada.ca/Dental](https://Canada.ca/Dental).



*Met with researchers at the Ottawa Heart Institute to announce federal funding for Women's Heart Health.*

## CREATING CLEAN, GREEN JOBS

- Securing Canada's long-term global economic competitiveness.
- Transitioning to a clean energy grid to deliver more affordable electricity.
- Investment Tax Credits for Clean Electricity, Hydrogen, Technology Manufacturing and Adoption, and Carbon Capture, Utilization & Storage.
- New, good-paying jobs, such as in electric vehicle manufacturing.

## PROTECTING WORKERS

- Clean Economy Tax Credits to ensure union-equivalent compensation for workers.
- An enhanced Canada Workers Benefit means families could receive up to \$2,461 this year.
- Supporting Employee Ownership Trusts.
- Prohibiting the use of replacement workers during a strike or lockout.

## STRENGTHENING PUBLIC HEALTH CARE

- Investing \$195.8 billion through bilateral agreements with each province and territory.
- Ensuring access to a family doctor and reducing wait-times.
- Supporting hourly wage increases for personal support workers and health workers.

## PROVIDING MENTAL HEALTH & ADDICTION SERVICES

- \$5 billion to provinces and territories to increase community-based services.
- Combatting the opioid crisis with evidence-based supports, including harm reduction, treatment and prevention.
- As of November 30, 2023, Canadians will be able to call or text the 988 Suicide Prevention Line to access immediate support.



*This budget delivers new targeted inflation relief to Canadians who need it most. We are investing in strong middle class with good-paying jobs, a clean economy, and a healthy future, to build a Canada where nobody gets left behind. Read more about Budget 2023 at [Canada.ca/Budget](https://Canada.ca/Budget).*



### INCREASING AFFORDABLE AND SOCIAL HOUSING

- Launching a third round of the Rapid Housing Initiative.
- Providing \$1.5 billion to create 4,500 new affordable units.
- \$200 million under the Affordable Housing Innovation Fund to develop and scale-up rent-to-own projects.
- Over \$500 million towards ending chronic homelessness.

### ADDRESSING BARRIERS TO HOME OWNERSHIP

- Launching a \$4 billion Housing Accelerator Fund to remove barriers and incentivize new builds, with the goal of creating 100,000 net new homes.
- Doubling the First-Time Home Buyer's Tax Credit to provide up to \$1,500 in direct support.
- Helping first-time home buyers save up to \$40,000 with the New Tax-Free First Home Savings Account.
- Introducing a Multigenerational Home Renovation Tax Credit to provide up to \$7,500 for constructing a suite for a senior or adult with a disability.
- Instituting a two-year ban on foreign investment in housing.

### ASSISTING POST-SECONDARY STUDENTS

- Permanently eliminating interest on Canada Student Loans.
- Ensuring students do not need to repay their loans until they earn \$40,000 per year.
- 40% increase to Canada Student Grants, providing up to \$4,200 for a full-time student.
- Waiving credit screening for mature students.

### SUPPORTING PEOPLE WITH DISABILITIES

- \$10 million over two years to help capacity building and community work of disability organizations.
- \$21.5 million to continue work on the Canada Disability Benefit, including engagement with the disability community.
- \$105 million towards an employment strategy for people with disabilities.



### BUILDING INCLUSIVE COMMUNITIES

- A new Action Plan to Combat Hate to build safer, more inclusive communities.
- \$25.4 million to support Canada's Anti-Racism Strategy.
- \$25 million for the Supporting Black Canadian Communities Initiative.
- Continuing to invest in the Federal 2SLGBTQ+ Action Plan.
- Advance and expand the Security Infrastructure Program to ensure safety in places of worship and community spaces.

### ADVANCING RECONCILIATION

- Additional \$2 billion for the Indigenous Health Equity Fund.
- \$4.9 billion to expand Indigenous-led mental wellness services.
- \$4.3 billion to build and repair housing in Indigenous communities.
- Implementing the National Action Plan to End the Tragedy of Missing and Murdered Indigenous Women.





## Shop Local in Ottawa Centre

Supporting local small businesses and Business Improvement Areas (BIAs) helps revitalize our neighbourhoods, and is a great way to connect with your community.

I had the chance to speak with the Wellington West BIA about some of the businesses I love to visit in Hintonburg and Wellington Village, including the new independent bookstore, The Spaniel's Tale.

Check out my favourite spots here:



## Did you get your Climate Action Incentive Rebate?

You might have seen your Climate Action Incentive Rebate pop into your bank account! If you didn't, don't worry — you'll receive it along with your second on July 14th. Scan this QR code for more information.



8 out of 10 households get more money back than they pay, and a family of 4 in Ontario will receive almost \$1,000 over the course of a year!



Thrilled to visit at Café Ukraine on Carling Avenue with the Minister for Immigration, Refugees, and Citizenship.

## Support For Refugees from Ukraine, Türkiye and Syria

We remain steadfast in our support for Ukraine in their fight against Russia's brutal invasion.

I was pleased to join the Minister of Immigration to announce the extension of the Canadian Authorization for Emergency Travel (CUAET).

This extension allows us to continue to offer temporary safe haven to Ukrainians. Overseas applications will continue to be accepted until July 15, 2023.

In the wake of devastating earthquakes in Türkiye and Syria last February, the federal government is easing the temporary visa process for Syrian and Turkish residents.

This will waive extension application fees for those already in Canada. Immigration, Refugees and Citizenship Canada is also prioritizing processing temporary visa applications for people affected by the earthquake.

## Looking Forward To Summer Fun In The Nation's Capital

### In June:

- Grab a bite at Ribfest or the Vegans Who Snack Food + Art Festival.
- Visit the New Art Festival in Central Park or the Ottawa Fringe Festival.
- Enjoy Fiesta Cubana and Italian Week.
- Challenge yourself at Mud Hero Ottawa.

### In July:

- Attend Canada Day on Parliament Hill.
- Enjoy some live music at Bluesfest.

### In August:

- Celebrate Capital Pride Festival.
- Check out Greek Fest, Lebanese Festival, and more.

### All summer:

- Browse 613Flea at Lansdowne Park.
- Borrow museum passes from the Ottawa Public Library.
- Go to a farmers' markets in Parkdale, Elgin, Lansdowne, or Westboro.

Learn more about Ottawa's local events and activities at [OttawaTourism.ca/Events](https://OttawaTourism.ca/Events).







# YASIR NAQVI

Député  
Ottawa-Centre

Progressiste. Expérimenté. Déterminé.

## LISEZ À PROPOS:

- ⇒ Créer des emplois d'été pour les jeunes Canadiens
- ⇒ Budget de 2023 : Un plan canadien et comment il va vous aider
- ⇒ Distribution du versement de l'incitatif à agir pour le climat
- ⇒ Mise à jour sur la réponse de l'immigration aux crises en Ukraine, en Türkiye et en Syrie
- ⇒ Découvrez toutes les activités intéressantes qui se dérouleront à Ottawa-Centre cet été !

✉ Yasir.Naqvi@parl.gc.ca

📷 📺 YasirNaqviCDN

🐦 @Yasir\_Naqvi

**Printemps 2023**

Chers voisins et voisines,  
Avec le printemps qui fleurit et l'été qui arrive à grands pas, j'aimerais profiter de l'occasion pour souligner quelques façons actives dont notre communauté et les visiteurs de la capitale nationale peuvent profiter de ce beau temps !

Cet été, Ottawa verra l'ouverture officielle du nouveau pont piétonnier Chef-William-Commanda, réalisé grâce à un investissement de 8,6 millions de dollars du gouvernement du Canada, qui reliera les cyclistes et les piétons à travers la rivière des Outaouais.

Nous célébrerons également le retour des vélos-weekends, qui encouragent les résidents à utiliser nos promenades existantes d'une manière plus durable.

Ces initiatives s'appuient sur le réseau de transport actif en pleine expansion d'Ottawa, qui comprend de nouvelles pistes cyclables sur les plaines LeBreton, l'emblématique passerelle Flora, des centaines de kilomètres de pistes cyclables et, peut-être bientôt, une rue Wellington entièrement piétonnière.

Dans Ottawa-Centre et dans toute notre belle ville, les résidents et les touristes peuvent marcher, courir, faire du vélo ou rouler.

Cordialement,

Yasir Naqvi, député



Accueillir quelques jeunes membres de BGC Ottawa d'Ottawa sur la colline du Parlement

## Créer des emplois d'été pour les jeunes de 15 à 30 ans



Notre gouvernement a créé 332 emplois d'été à Ottawa-Centre cette année ! Grâce au programme Emplois d'été Canada, les jeunes de 15 à 30 ans obtiendront un emploi enrichissant et auront l'occasion de perfectionner leurs compétences.

Je suis très heureux que des organismes locaux comme la Porte centre jeunesse, le théâtre Gladstone, les marchés d'Ottawa et bien d'autres encore puissent bénéficier de ce programme !

Postulez dès aujourd'hui :  
[jobbank.gc.ca/jeunesse](http://jobbank.gc.ca/jeunesse)





# Budget de 2023 : Un plan canadien

## UN NOUVEAU REMBOURSEMENT DES FRAIS D'ÉPICERIE

- Aider 11 millions de Canadiens qui en ont le plus besoin à mettre de la nourriture sur la table.
- Fournir jusqu'à 467 dollars pour une famille de quatre personnes et jusqu'à 234 dollars pour une personne seule sans enfant.
- Compenser les prix élevés à la caisse sans contribuer à l'inflation.



Annnonce d'un financement fédéral pour les programmes de santé mentale de la Croix-Rouge canadienne.

## RÉGIME CANADIEN DE SOINS DENTAIRES

- Déployé à la fin de l'année 2023, il bénéficiera à 9 millions de familles.
- La couverture des soins dentaires pour les Canadiens non assurés dont le revenu familial annuel est inférieur à 90 000 dollars.
- Les détails concernant la couverture et l'éligibilité seront publiés plus tard cette année.



J'ai rencontré des chercheurs de l'Institut de cardiologie pour annoncer le financement de la santé cardiaque des femmes.

## CRÉER DES EMPLOIS PROPRES ET VERTS

- Assurer notre compétitivité économique à long terme.
- Transition vers un réseau d'énergie propre pour fournir de l'électricité à un prix abordable.
- Crédits d'impôt pour les investissements dans l'électricité propre, l'hydrogène propre, la fabrication et l'adoption de technologies propre, et le captage, l'utilisation et le stockage du carbone.
- De nouveaux emplois bien rémunérés, tels que la fabrication de véhicules électriques.

## PROTÉGER LES TRAVAILLEURS

- Des crédits d'impôt pour l'économie propre qui garantissent une rémunération équivalente à celle des syndicats pour les travailleurs.
- Une amélioration de l'allocation canadienne pour les travailleurs fournira aux familles jusqu'à 2 461 dollars cette année.
- Soutenir les fiducies collectives des employés.
- Interdire les travailleurs de remplacement lors d'une grève.

## RENFORCER LES SOINS DE SANTÉ PUBLIQUE

- Investir 195,8 milliards de dollars par le biais d'accords bilatéraux avec chaque province et territoire.
- Garantir l'accès à un médecin de famille et réduire les temps d'attente.
- Soutenir les augmentations de salaire pour les aides à la personne et les travailleurs de la santé.

## FOURNIR DES SERVICES DE SANTÉ MENTALE ET DE TOXICOMANIE

- 5 milliards de dollars pour les provinces et les territoires pour les services communautaires.
- Lutter contre la crise des opioïdes avec des services fondés sur des données probantes, ce qui comprend la réduction des méfaits, le traitement et la prévention.
- Dès le 30 novembre 2023, les Canadiens pourront téléphoner ou envoyer un texto au numéro 9-8-8 pour des services immédiats pour la prévention du suicide.



*Le budget 2023 prévoit de nouvelles mesures ciblées d'allègement de l'inflation. Nous investissons dans une classe moyenne forte avec des emplois bien rémunérés, une économie propre, et un avenir prospère, afin de créer un Canada où personne n'est laissé pour compte. Pour en savoir plus, consultez le site [Canada.ca/Budget](https://Canada.ca/Budget).*



## CRÉER DES COMMUNAUTÉS INCLUSIVES

- Lancer le Plan d'action de lutte contre la haine pour créer des communautés plus sûres et plus inclusives.
- 25,4 millions de dollars pour la Stratégie canadienne de lutte contre le racisme.
- 25 millions de dollars pour l'initiative Appuyer les communautés noires.
- Continuer à investir dans le Plan d'action fédéral 2ELGBTQI+.
- Améliorer et d'élargir des projets d'infrastructure de sécurité, afin d'assurer la sécurité dans les espaces communautaires.

## FAIRE PROGRESSER LA RÉCONCILIATION

- 2 milliards de dollars pour le un Fonds d'équité en santé autochtone.
- 4,9 milliards de dollars pour les services de santé mentale dirigés par les Autochtones.
- 4,3 milliards de dollars pour construire et réparer des logements dans les communautés autochtones.
- Exécuter le Plan d'action national pour mettre fin à la tragédie des femmes autochtones disparues et assassinées.

## CONSTRUIRE PLUS DE LOGEMENTS SOCIAUX ET ABORDABLES

- Lancer une troisième phase de l'Initiative pour la création rapide de logements.
- Fournir 1,5 milliard de dollars pour créer 4 500 nouveaux logements abordables.
- 200 millions de dollars afin d'élaborer et de développer des projets de location avec option d'achat.
- Plus de 500 millions de dollars pour éliminer l'itinérance chronique.

## AMÉLIORER LES POSSIBILITÉS D'ACCÈS À LA PROPRIÉTÉ

- Lancer un Fonds pour accélérer la construction de logements de 4 milliards de dollars, avec pour objectif de créer 100 000 nouveaux logements nets.
- Doubler le crédit d'impôt pour l'achat d'une première habitation, jusqu'à 1 500 \$ en soutien direct.
- Aider les acheteurs d'un premier logement à épargner jusqu'à 40 000 dollars, grâce au nouveau compte d'épargne libre d'impôt pour l'achat d'un premier logement.
- Offrir un nouveau crédit d'impôt pour la rénovation d'habitations multigénérationnelles, qui permettra une déduction maximale de 7 500 \$.
- Instaurer une interdiction de deux ans sur les investissements étrangers dans le logement.



## SOUTENIR LES ÉTUDIANTS

- Augmenter les Bourses d'études canadiennes de 40 % et fournir jusqu'à 4 200 \$ aux étudiants.
- Éliminer définitivement les intérêts sur les prêts d'études fédéraux.
- Assurer que les étudiants n'aient pas à rembourser leurs prêts tant qu'ils ne gagnent pas 40 000 dollars par an.
- Renoncer à l'examen de crédit pour les étudiants âgés de plus de 22 ans.

## SUPPORTING PEOPLE WITH DISABILITIES

- 10 millions de dollars pour le renforcement des capacités et le travail communautaire.
- 21,5 millions de dollars en 2023-2024 pour les travaux sur la mise en place de la future Prestation canadienne pour personnes handicapées.
- 105 millions de dollars pour une stratégie d'emploi pour les personnes en situation de handicap.





## Acheter localement !

Soutenir les petites entreprises locales et les zones d'amélioration commerciale (ZAC) contribue à revitaliser nos quartiers et à rapprocher notre communauté.

J'ai eu l'occasion de parler avec la ZAC de Wellington West de certains des commerces que j'aime visiter à Hintonburg et à Wellington Village, y compris la nouvelle librairie indépendante, The Spaniel's Tale.

Découvrez mes endroits préférés ici :



## Avez-vous reçu votre paiement de l'Incitatif à agir pour le climat?

Vous avez peut-être vu votre versement arriver sur votre compte bancaire ! Si vous ne l'avez pas fait, ne vous inquiétez pas - vous le recevrez en même temps que votre deuxième paiement le 14 juillet. Pour plus d'informations, scannez ce code QR.



8 ménages sur 10 reçoivent plus d'argent qu'ils n'en paient, et une famille de quatre personnes en Ontario recevra près de 1 000 \$ au cours d'une année !



J'ai été ravi de visiter le Café Ukraine sur Carling Avenue avec le ministre de l'Immigration, des Réfugiés et de la Citoyenneté.

## Soutien aux réfugiés d'Ukraine, Türkiye et Syrie

Nous continuons à soutenir fermement l'Ukraine dans sa lutte contre l'invasion brutale de la Russie.

J'ai eu le plaisir de me joindre au ministre de l'immigration pour annoncer la prolongation de l'Autorisation de voyage d'urgence Canada-Ukraine (AVUCU).

Ca nous permet de continuer à offrir un refuge temporaire aux Ukrainiens. Les demandes à l'étranger continueront d'être acceptées jusqu'au 15 juillet 2023.

À la suite des tremblements de terre dévastateurs qui ont frappé la Turquie et la Syrie en février, le gouvernement fédéral facilite la procédure pour un visa temporaire pour les résidents syriens et turcs.

Les personnes qui se trouvent déjà au Canada seront exemptées des frais de demande de prolongation. De plus, Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada traite en priorité les demandes de visa temporaire des personnes touchées par le tremblement de terre.

## Les plaisirs de l'été dans la capitale nationale

### Juin :

- Goûtez au Ribfest ou au Vegans Who Snack Food + Art Festival.
- Visitez le New Art Festival à Central Park ou le Ottawa Fringe Festival.
- Fiesta Cubana et la Semaine italienne.
- Relevez le défi de Mud Hero Ottawa.

### Juillet :

- Célébrez la fête du Canada.
- Appréciez la musique en direct au Bluesfest.

### Août :

- Célébrez la fierté dans la capitale.
- Découvrez la fête grecque, la fête libanaise et bien d'autres choses encore.

### Pendant tout l'été :

- Magasiner 613Flea au parc Lansdowne.
- Emprunter des cartes de musée à la Bibliothèque publique d'Ottawa.
- Aller à un marché à Parkdale, Elgin, Lansdowne ou Westboro.

Pour en savoir plus sur les événements locaux, visitez le site [OttawaTourism.ca/Events](https://OttawaTourism.ca/Events).

